



المصرية للاتصالات تعزز الممر الرقمي الشرقي بكابل بحري عالي السعة بين شرم الشيخ وطابا في إطار استراتيجيتها الجديدة

القاهرة، ٣ سبتمبر ٢٠٢٦ أعلنت اليوم الشركة المصرية للاتصالات، الشركة الرائدة في مجال تقديم خدمات الاتصالات وتكنولوجيا المعلومات في مصر وأحد أكبر مشغلي الكابلات البحرية في المنطقة، عن توقيع اتفاقية إنشاء كابل شرم الشيخ-طابا البحري، وذلك في إطار تنفيذ استراتيجيتها الجديدة لتعزيز مكانتها في مجال البنية التحتية الرقمية الدولية. ويمثل هذا الكابل الجديد امتداداً لمسار الفيسستون البحري عبر البحر الأحمر التابع للشركة المصرية للاتصالات وصولاً إلى طابا لربطها بحرياً بنقاط الإنزال في السويس، والزعفرانة، ورأس غارب، وشرم الشيخ. ويُعد هذا المشروع نقلة نوعية وخطوة هامة نحو تطوير البنية التحتية لمسارات عبور الكابلات البحرية عبر البحر الأحمر وشبه جزيرة سيناء، الأمر الذي يساهم في تعزيز مركز مصر الاستراتيجي كنقطة ارتكاز إقليمية وعالمية لحركة البيانات الدولية.

يمثل كابل شرم الشيخ-طابا البحري خطوة محورية نحو استكمال الربط بين البحر الأحمر والبحر المتوسط، من خلال اتصاله بممر الإنترنت المصري (مسار طريق المرشدين). ويبلغ طول الكابل نحو 200 كم، وهو كابل بحري عالي الكثافة من حيث عدد شعيرات الألياف الضوئية، حيث يعد الكابل أقصر وأسرع مسار لنقل البيانات بين شرم الشيخ وطابا وأكثرها تأميناً، وبسعة تصميمية تصل إلى نحو 5 بيتابت. وباعتماد أحدث تقنيات الألياف الضوئية، فينعكس ذلك على تحسين معدلات أداء الشبكة، وتوفير ساعات تراسلية أعلى، إلى جانب إتاحة المزيد من تنوع مسارات العبور، وخيارات الربط أمام مشغلي الكابلات البحرية الدوليين. ومن المتوقع دخول الكابل البحري حيز الخدمة خلال الربع الرابع من عام ٢٠٢٧.

يساهم نظام الفيسستون البحري الممتد عبر البحر الأحمر في تعزيز البنية التحتية للألياف الضوئية الدولية التابعة للشركة المصرية للاتصالات، من خلال إضافة نقاط إنزال جديدة وتوفير مسارات ربط متنوعة بينها على طول الساحل. كما يعزز هذا التوسع تعددية مسارات الربط ومرونتها، بما يدعم تأمين حركة البيانات الدولية العابرة والمتصلة بمصر بين آسيا وأفريقيا وأوروبا.

وقد شهد الدكتور رأفت هندي، وزير الاتصالات وتكنولوجيا المعلومات، مراسم توقيع الاتفاقية في القاهرة بين كل من السيد المهندس تامر المهدي، العضو المنتدب والرئيس التنفيذي للشركة المصرية للاتصالات، والسيد بايرون سكاقتيروس، العضو المنتدب لشركة Power Sub Link (PSL).

وبموجب هذه الاتفاقية، تتولى شركة PSL، التي تُعدّ واحدة من أهم الشركات العالمية المتخصصة في مجال تنفيذ الكابلات البحرية وتقنيات الهندسة البحرية المتطورة، مسؤولية تنفيذ كابل شرم الشيخ-طابا البحري، وذلك بالاستفادة من خبراتها في مجالات هندسة الكوابل البحرية، بما يساهم في تنفيذ هذه البنية التحتية الحيوية.



علق معالي الدكتور رأفت هندي، وزير الاتصالات وتكنولوجيا المعلومات:

"تأتي هذه الاتفاقية تأتي في إطار استراتيجية الدولة المتواصلة لتطوير البنية التحتية الرقمية، وزيادة تنوع ومرونة مسارات الربط الدولية العابرة والمتصلة بمصر، وترسيخ دورها المحوري في منظومة الربط الرقمي العالمي؛ حيث يمثل الكابل الجديد خطوة مهمة ضمن الجهود المبذولة لتعظيم دور شبه جزيرة سيناء في المنظومة الرقمية الدولية المصرية، من خلال التوسع في البنية التحتية البحرية والأرضية الدولية؛ وتحرص وزارة الاتصالات وتكنولوجيا المعلومات على تعزيز مكانة مصر كممر عالمي لنقل البيانات بين الشرق والغرب، ومواصلة تطوير بنيتها التحتية الرقمية الدولية لدعم حركة البيانات العالمية، وتلبية الطلب المتزايد على خدمات نقل وتوطين البيانات الدولية الآمنة والفعالة والمتنوعة".

وقد علق المهندس تامر المهدي العضو المنتدب والرئيس التنفيذي للشركة المصرية للاتصالات قائلاً:

"يمثل هذا المشروع علامة فارقة جديدة في مسيرة تطوير البنية التحتية الدولية للشركة المصرية للاتصالات، ويأتي متماشياً مع استراتيجيتنا الجديدة التي تستهدف تعظيم دور الشركة في البنية التحتية الرقمية وتعزيز مكانتها إقليمياً ودولياً، ولا سيما البنية التحتية للكابلات البحرية في شبه جزيرة سيناء، بما يعزز تنوع مسارات الربط ومرونتها وتأمينها. كما يدعم المشروع استكمال تطوير الممر الرقمي الشرقي الجديد، الذي يربط البحر الأحمر بالبحر المتوسط عبر شبه جزيرة سيناء، بما يعزز مكانة مصر كمحور استراتيجي لحركة الاتصالات الدولية، وتعظيم الاستفادة من الموقع الجغرافي الفريد عند ملتقى القارات الثلاث. وتؤكد هذه الاستثمارات التزام الشركة الدائم لدعم شركائنا بتوفير حلول ربط دولية آمنة، ومتنوعة، وذات سعرات تراسلية عالية، وذلك لتلبية الطلبات المتزايدة على خدمات نقل البيانات في المنطقة".

كما علق بايرون سكافتوروس، العضو المنتدب والرئيس التنفيذي لشركة Power Sub Link S.A:

"لا تقتصر شراكتنا مع المصرية للاتصالات على تطوير البنية التحتية للكابلات البحرية فحسب، بل تمتد إلى ما هو أبعد من ذلك، إذ نشاركها في رسم ملامح الجيل المقبل من منظومة الاتصالات العالمية. ومن خلال إنشاء مسار بحري موثوق عبر البحر الأحمر، نسهم في تعزيز مكانة مصر كمحور استراتيجي يربط بين قارات العالم، وتأمين استمرارية الاتصالات الدولية، وفتح آفاق جديدة لإنشاء ممرات رقمية ذات أهمية عالمية. وتتجاوز هذه الشراكة مفهوم تعزيز الاتصالات الدولية، لتجسد خطوة مهمة نحو بناء بنية تحتية أكثر مرونة واستدامة، وترسيخ رؤية استراتيجية تستشرف احتياجات المستقبل".

عن الشركة المصرية للاتصالات

الشركة المصرية للاتصالات هي الشركة الرائدة في مجال خدمات الاتصالات وتكنولوجيا المعلومات في مصر، حيث تقوم مجموعة واسعة من خدمات الاتصالات وتكنولوجيا المعلومات في مصر، حيث تقدم مجموعة واسعة من خدمات الاتصالات لقاعدة عملاء متنوعة. تخدم الشركة عملائها من الأفراد والمجتمعات العمرانية والشركات والمؤسسات الكبرى والشركات الصغيرة والمتوسطة ومتناهية الصغر. وتقدم المصرية للاتصالات حقيبة شاملة ومبتكرة ومتنوعة من الخدمات، من خدمات الصوت الثابت والمحمول إلى حلول البيانات والتي تمثل عنصراً أساسياً في بناء المجتمع الرقمي الحالي. تشمل هذه الخدمات أيضاً الإنترنت عالي السرعة والحلول الذكية وخدمات مراكز البيانات وحلول الحوسبة السحابية المصممة خصيصاً للشركات.



المصرية للاتصالات®

بارث غنى يمتد إلى ١٧٠ عاما، تواصل الشركة المصرية للاتصالات ريادتها في سوق الاتصالات المصرية من خلال توفير تكنولوجيا متطورة وبنية تحتية قوية وشبكة واسعة من الكابلات البحرية لتلبية احتياجات عملائها من الشركات والأفراد. يتضح دور الشركة المحوري في مجال الاتصالات في مصر من خلال تغطية شبكتها الممتدة ونطاق خدماتها الواسع وتفانيها في تعزيز الابتكار. بالإضافة إلى علامتها التجارية للهاتف المحمول "WE"، تمتلك الشركة المصرية للاتصالات حصة ملكية كبيرة تبلغ ٤٥٪ في شركة فودافون مصر. ويتم تداول أسهم الشركة المصرية للاتصالات وأسهم الإيداع العالمية (رمز التداول: ETEL.CA، TEEG.LN) في كل من البورصة المصرية وبورصة لندن للأوراق المالية.



لمزيد من المعلومات برجاء الاتصال:

قطاع علاقات المستثمرين

بريد إلكتروني: investor.relations@te.ee



Telecom Egypt to Advance Egypt's Eastern Digital Corridor with a Multiple-Petabit Sharm El Sheikh–Taba Subsea Cable in Accordance with its New Strategy

3 September 2026: Telecom Egypt, the total telecom operator in Egypt and one of the largest subsea cable operators in the region, has announced the signing of an agreement to construct the Sharm El Sheikh–Taba subsea cable in accordance with the company's new strategy. The new cable will extend Telecom Egypt's Red Sea Subsea Festoon Cable System to Taba, creating a continuous subsea connectivity path linking Suez, Zafarana, Ras Ghareb, Sharm El Sheikh, and Taba. The project marks a key milestone in expanding the Company's subsea infrastructure across the Red Sea and Sinai, further strengthening Egypt's position as a strategic global connectivity hub.

The Sharm El Sheikh–Taba subsea link is a vital step forward toward completing connectivity between the Red Sea and the Mediterranean, by connecting onward through the Internet Corridor of Egypt (ICE). The approximately 200-kilometer, repeaterless, high-fiber-count submarine cable is designed to provide one of the shortest, fastest, and most secure connectivity routes between Sharm El Sheikh and Taba, with a design capacity of approximately five petabits per second. Using the latest fiber-optic technology, the link will deliver lower signal losses, enhanced network performance, and greater capacity, while providing international carriers and network operators with increased route diversity and connectivity options. The system is expected to be ready for service in the fourth quarter of 2027.

The extended Red Sea Subsea Festoon Cable System will further strengthen Telecom Egypt's Red Sea infrastructure by adding new landing-point options and an additional subsea path along the coastline. This will enhance network resilience and redundancy, and provide greater routing flexibility for international traffic transiting Egypt between Asia, Africa, and Europe.

The agreement was signed in Cairo by Tamer El Mahdi, Managing Director and Chief Executive Officer of Telecom Egypt, and Byron Skaftouros, Managing Director of Power Sub Link (PSL), in the presence of H.E. Raafat Hendy, Minister of Communications and Information Technology.

Under the agreement, PSL, a global leader in advanced subsea installation and marine engineering technologies, will implement the Sharm El Sheikh–Taba subsea cable.

H.E. Raafat Hendy, Minister of Communications and Information Technology, commented:

"This agreement reflects Egypt's continued efforts to strengthen its digital infrastructure and enhance the diversity and resilience of its international connectivity routes and reinforce Egypt's pivotal role in global digital connectivity. The development of the new subsea cable further reinforces the role of Sinai as an important component of Egypt's digital infrastructure by expanding its subsea and terrestrial infrastructure. The Ministry is committed to strengthening Egypt's position as a global connectivity hub between East and West, and to continuing the development of its international digital infrastructure to support global data traffic and meet the growing demand for secure, efficient, and diverse international data transmission."



Tamer El Mahdi, Managing Director and Chief Executive Officer of Telecom Egypt, commented:

“This project aligns with our new strategy, which aims to maximize the Company's role in digital infrastructure and strengthen its position regionally and internationally. The Sharm-Taba cable is another significant milestone in the development of Telecom Egypt's international infrastructure, particularly its subsea infrastructure in Sinai, strengthening route diversity, resilience, and capacity. It advances a new eastern digital corridor connecting the Red Sea and the Mediterranean through the Sinai Peninsula, reinforcing our strategy of leveraging Egypt's unique geographic position at the crossroads of three continents. These investments demonstrate Telecom Egypt's continued commitment to supporting our international partners with secure, resilient, and high-capacity connectivity routes to meet the region's growing data demand.”

Byron Skaftouros, Managing Director of Power Sub Link, commented:

“Together with Telecom Egypt, we are not simply delivering subsea infrastructure; we are helping shape the next generation of global connectivity. By developing a resilient Red Sea bypass, we reinforce Egypt's position as a strategic gateway between continents, strengthen the security and continuity of international communications, and create new digital corridors of lasting global significance. This is more than connectivity. It is resilience, strategic relevance, and infrastructure built for the future.”

– End –



About Telecom Egypt

Telecom Egypt is a total telecom services provider in Egypt that provides a wide array of services to a diverse customer base. Serving individuals, communities, SOHOs, SMEs and large enterprises, Telecom Egypt offers a comprehensive, innovative, and diversified portfolio of services, ranging from fixed and mobile voice to essential data solutions crucial in today's digital landscape. These services also include high-speed internet, smart solutions, data center facilities, and cloud computing solutions tailored for businesses.

With a rich heritage of about 170 years, Telecom Egypt continues to lead the Egyptian telecom market by providing cutting-edge technology, robust infrastructure, and an extensive network of subsea cables to meet the needs of its enterprise and consumer clientele. The company's pivotal role in Egypt's telecommunications landscape is underscored by its expansive network coverage, broad service range, and dedication to fostering innovation. Aside from its mobile operation "WE", Telecom Egypt holds a significant 45% ownership stake in Vodafone Egypt. Telecom Egypt's shares and GDRs (Ticker: ETEL.CA; TEEG.LN) are traded on the Egyptian Exchange and the London Stock Exchange.

For more information, contact:

The investor relations team

Email: investor.relations@te.eg